
آرمان ملی: در حالی موعود بنیادی فر داور بین المللی فوتبال 
ایران خواهان افزایش دستمزد داوران فوتبال کشورمان است که 
یشترین افزایش مبلغ حق الزحمه داوران در زمان ریاست عزیزی 

خادم در فدراسیون فوتبال به تصویب رسید. 
   نظر داور بین المللی فوتبال ایران

داور بین المللی فوتبال ایران در حاشیه مراسم دانش افزایی 
پیش فصل داوران گفت که باید حداقل دستمزد داوران در هر 
بازی ۵۰ میلیون تومان باشد. موعود بنیادی فر در حاشیه مراسم 
دانش افزایش فصل داوران فوتبال کشور در خصوص شرایط این 
کلاس ها اظهار کرد: کلاس ها شرایط خوبی دارد و امیدوارم با این 
آموزش ها و تست هایی که داوران امروز انجام می دهند اتفاقات 
خ دهد. وی در پاسخ به این سوال که  خوبی در لیگ امسال ر
چه شرایط باید به وجود بیاید تا داوران ایران مانند سال های 
گذشته بتوانند بازی های جهانی و آسیا را سوت بزنند گفت: 
 VAR حداقل ۶ یا ۷ سال است که در لیگ های معتبر دنیا از
استفاده می شود. من لایسنس VAR را برای خودم سال قبل 
گرفتم و دیگر داوران امسال آن را دریافت کردند. این اتفاق وقتی 
داوران کشورهای دیگر دارای این لایسنس هستند و این فاصله 
، چه انتظاری است  ایجاد شده بین ما و داوران کشورهای دیگر
که بتوانیم تورنمنت های خوب بتوانیم قضاوت کنیم و علت این 
فاصله به وجود آمد همین موضوع بود. داور بین المللی ایران در 
مورد صحبت های همرنگ و وضعیتی که برای داوران به وجود 
آماده عنوان کرد: فصل گذشته برای داوران خیلی سخت بود. 
جامعه داوری هم مطالبات خاص خود را دارد و مهدی تاج هم 
اعلام کرده که داوران استفاده از این فوتبال را ندارند. دوست دارم 
اتفاقاتی که در راس فدراسیون افتاده و می دانند جامعه داوری 
به خواسته های خود نمی رسد، حل شود. در حال حاضر جامعه 
فوتبال، همه داوران را به یک چشم می بیند و مطمئن هستم 
گر چیز دیگری است از فدراسیون و  همکاران من سالم هستند و ا
قوه قضائیه افرادی که ناسالم هستند را اعلام کنند. موضوع بعدی 
مطالبات داوران است که خیلی کم است. سال قبل ۵ میلیون 
به ۶ میلیون ۲۰۰ تغییر کرد ولی با توجه به این اسپانسرهایی که 
برای داوری آمده اند، دریافتی داوران تغییر و افزایش چشمگیر 
داشته باشد. لیگ های پایین تر خیلی دریافتی خوبی ندارند. 
نمی خواهیم مانند بازیکنان و مربیان درآمد داشته باشیم ولی 
باید به گونه ای باشد که این اختلاف فاحش جبران شود. بنیادی 
فر در پاسخ به این سوال که هر داور در ایران باید در هر بازی برای 
لیگ برتر چقدر دستمزد باید دریافت کند؟ گفت: من در لیگ 
عربستان قبل از جام ملت ها قضاوت کردم و هر بازی هزار دلار 
دریافت کردم و در بازی روشن لیگ آنها نزدیک بر هزار و ۵۰۰ دلار به 
هر داور می دهند. حداقل هر بازی باید ۵۰ میلیون تومان داوران 
در لیگ ایران دریافت داشته باشند. وی در پاسخ به این سوال 
که آیا ممکن است داوران قضاوت را بدون VAR تحریم کنند یا 
خیر اظهار کرد: فدراسیون در تلاش است این تکنولوژی هر چه 
سریعتر اجرا شود و این دستگاه لازمه فوتبال است و تمام دنیا و 
بازی های آسیایی و... با VAR برگزار می شود. ما مشتاقانه دنبال 

این موضوع هستیم چون اولین گروهی که از نبودن این تکنولوژی 
ضرر کرد داوران هستند. 
کنش سرپرست     وا

دانیال مرادی رئیس دپارتمان داوری و سرپرست کمیته داوران 
فدراسیون فوتبال در رابطه با وضعیت داوری فوتبال برای قضاوت 
در فصل جدید لیگ برتر در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: کمیته 
داوران هفته گذشته جلساتی طولانی برای انتخاب داوران داشت 
و معیارهای مختلفی را مورد بررسی قرار داد. تصمیم گرفته شد که 
بهترین ها برای قضاوت در لیگ برتر انتخاب شوند و برای اولین بار 
۱۸ داور از لیگ یک به عنوان داور وسط و داور چهارم به لیگ برتر 
اضافه شده اند. مرادی ادامه داد: آموزش گروه اول داوران تمام 
شده و منتظر دریافت مدرک برای این گروه و شروع آموزش برای 
گروه دوم هستیم. امیدوارم با وجود این تکنولوژی، تمرکز داوران 
ارتقا یابد تا فصل کم اشتباهی داشته باشیم و داوران ما در روند 
نتایج لیگ اثرگذار نباشند. وی در پاسخ به این سوال که چه 
تعداد از داوران می توانند در فصل جدید با کمک داور ویدئویی 
)VAR( قضاوت کنند؟ افزود: به خاطر ورود کمک داور ویدئویی 
)VAR( نیاز مبرمی به استفاده بیشتر از داوران داریم. هفت داور 
وسط بین المللی داریم که مدرک قضاوت در زمین را گرفته اند و 
موعود بنیادی فرد مدرک قضاوت در اتاق VAR را دارد. کارهای 
لایسنس اتاق و قضاوت در داخل زمین برای ۱۶ داور و ۹ کمک داور 
بین المللی نیز انجام شده و منتظر ارزیابی نهایی هستیم. مرادی 
در مورد دستمزد داوران برای فصل جدید لیگ برتر گفت: سال 
گذشته آخرین رقم برای دستمزد داوران تصویب شده است. تعیین 
این رقم با پیشنهاد کمیته داوران به دبیرکل فدراسیون فوتبال و 
تصویب آن در هیات رئیسه انجام می شود. این کار در دستور کار 

است و هر سال اتفاق می افتد. آخرین رقم شش میلیون و ۲۰۰ هزار 
تومان برای هر مسابقه بود. وی درباره بیانیه های باشگاه های لیگ 
برتری علیه داوران، خاطرنشان کرد: کمیته صیانت قانونی درباره 
بیانیه نویسی تصویب کرد. ارکان قضائی با باشگاه هایی که قبل یا 

بعد از بازی بیانیه بدهند، برخورد می کند. 
   افزایش 400 درصدی 

در حالی صحبت ها در خصوص افزایش دستمزد داوران 
ح می شود که این دستمزد تا سال ۱3۹۹  فوتبال کشورمان مطر
برای هر دیدار حدود ۱۵ میلیون ریال بود. مهر ماه سال ۱4۰۰ 
شهاب الدین عزیزی خادم، رئیس فدراسیون فوتبال فوتبال 
در خصوص دوره دانش افزایی داوران لیگ برتری فوتبال اظهار 
کرد: » امروز جلسه بسیار خوبی در خصوص داوری برگزار شد. 
داوران در جامعه فوتبال پیش رو هستند. حقوق داوران را 4۰۰ 
درصد افزایش دادیم. کلاس هایی را برای داوران در نظر گرفته ایم.

خوشبختانه شاهد هستیم که گلاره ناظمی داور فوتسال کشورمان 
در سطح یک دنیا قضاوت می کند و جامعه داوری در حال حاضر 
جوان تر و دانشگاهی تر شده است و با انگیزه بیشتری برای کسب 
کرسی های بین المللی تلاش می کند.« همچنین دی ماه همان 
سال خبرورزشی نوشت: طبق هماهنگی های به عمل آمده بین 
رؤسای کمیته داوران و دپارتمان داوری با شهاب الدین عزیزی 
خادم رئیس فدراسیون فوتبال و با توجه به اینکه طی سالهای 
اخیر همواره اعضا اعضای هیات رئیسه تصمیم به افزایش 3۰ تا 4۰ 
درصدی حق الزحمه داوران داشتند ولی این مهم هرگز محقق 
نمی شد در تازه ترین جلسه هیات رئیسه فدراسیون فوتبال پیش از 
پرداخت حق الزحمه ۱۰ هفته ابتدایی مسابقات لیگ برتر مقرر شد 
این مبلغ از یک و نیم میلیون به ۶ میلیون تومان افزایش پیدا کند. 
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از مصوبه افزایش 400 درصدی عزیزی خادم تا خواست فعلی داوران 

 دستمزد 50 میلیونی برای داوران؟

پیش از ظهر دیروز )سه شنبه( امیر 
قلعه نویی سرمربی تیم ملی فوتبال 
کشورمان با حضور در مجموعه 
ورزشی ملت باشگاه ذوب آهن از 
زمین چمن این ورزشگاه بازدید 
کرد. تیم ملی ایران 15 شهریور در 

اصفهان به میدان می رود. 

کیومرث هاشمی وزیر ورزش و 
جوانان که روز دوشنبه گذشته 
وارد پاریس شده است، به همراه 
سیدمناف هاشمی دبیر کمیته ملی 
المپیک در محل برگزاری مسابقات 
گر  سنگ نوردی حاضر و تماشا

رقابت رضا علیپور شدند. 

کوین دورانت، ستاره بسکتبال 
آمریکا و تیم فونیکس سانز از 
مدت زمان اقامت خود در 
پایتخت فرانسه استفاده کرد و 
از تیم لوئیس انریکه و همچنین 
سایر تیم های مردان و زنان، 

بازدید کرد.

ت
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        ستاره   بازدید تماشا

گفتوگو

و  استقلال  پیشکسوت  همدانی  ستار 
کارشناس فوتبال در مورد وضعیت این تیم 
قبل از شروع فصل جدید رقابت ها صحبت 

کرد. 
   درباره فعالیت استقلال در بازار نقل و 

تی تابستان چه نظری دارید؟ انتقالا
 در هر صورت بازیکنان جدید براساس 
تفکرات جواد نکونام جذب شده اند. قطعا 
خود آقای نکونام بررسی کرده و بهتر می داند 
در کدام پست ها نیاز به جذب بازیکن داشته 
است. به نظر من نکونام در لیست خروجی 
به درستی عمل و سعی کرده نقاط ضعف تیم 
را برطرف کند. فکر می کنم بازیکنانی که جدا 
شدند نتوانستند آنچه حد و انتظار هواداران 
آنها  البته برای همه  کنند.  برآورده  را  بود 
احترام قائلم و هرکسی حتی یک دقیقه هم 

بازی کرده باشد قابل احترام است. 
   نظر شما در مورد بازیکنانی که جذب 

شده اند چیست؟
گر خاطرتان باشد استقلال فصل قبل در   ا
خط دفاع ناهماهنگ بود، در بازی برگشت 
با ذوب آهن که مهاجم حریف از یک سوم 
دفاعی خودشان مرادمند و سلیمی را جا 
گذاشت و گل زد مشخص بود تیم در کارهای 
دفاعی زمانی که در حمله است چقدر مشکل 
دارد. با حضور سامان فلاح که یک جوان 
آینده دار است قطعا شرایط بهتر می شود. 
با جذب رامین رضاییان به جز مسائل فنی، 
در کنار حسینی و چشمی اتحاد را در تیم به 
که این بازیکن بسیار با  وجود می آورد، چرا
تجربه است. زکی پور هم بازیکن باشگاه بوده 

و قطعل بازگشت او اتفاق مثبتی است. 
    درباره جدایی صالح حردانی نظر 

شما چیست؟
 فکر می کنم می شد صالح حردانی را نگه 
داشت چون می توانست با رامین زوج خوبی 
بشود. او جوان آینده داری بود و می توانست 
در کنار رامین پیشرفت کند و نمی دانم چرا 

باشگاه او را حفظ نکرد. 
    برخی اعتقاد دارند رضاییان ممکن 

است در استقلال اسیر حواشی شود!
گر بازی های فصل گذشته  من فکر می کنم ا
حاشیه  توانست  نکونام  باشید،  دیده  را 
بازیکنان را کنترل کند و این کار را بلد است. 
فکر می کنم حواشی پیرامون رضاییان نیاز 
به کنترل دارد و این به خود رامین، کادرفنی، 
باشگاه و هواداران بستگی دارد. توصیه من به 
رامین این است که او باید تمرکزش را بگذارد 
روی عملکرد خودش و امیدوارم بتواند در 
خدمت تیم باشد. رامین خیلی پخته شده 

است و می تواند خیلی به تیم کمک کند. 

همدانی:
فکر می کنم می شد 

صالح حردانی را 
نگه داشت

 

 

 آرماندو دوپلانتیس درباره ثبت رکورد 
جدید جهانی در بازی های المپیک پاریس 
برای  سوئدی  ورزشکار  کرد.  نظر  اظهار 
المپیک شد. ستاره  بار قهرمان  دومین 
پرش با نیزه توانست با ثبت رکورد ۶. ۲۵ متر 
ضمن کسب قهرمانی و مدال طلا، عنوان 
بالاترین مرد المپیک ۲۰۲4 را هم به دست 
آورد و رکورد بازی های المپیک و جهان را 
هم شکست. او در صحبت هایی درباره 
ثبت این رکورد گفت: هنوز متوجه نشده ام 
که این لحظه چقدر خارق العاده است. ثبت 
این رکورد یکی از چیزهایی بود که غیر واقعی 
بگویم؟  می توانم  چه  می رسید.  نظر  به 
من رکورد جهانی را در المپیک شکستم و 
این بزرگ ترین آرزوی من از دوران کودکی 
گران به آن جامه  بود و در حضور تماشا
کنون دو بار  عمل پوشاندم. دوپلانتیس تا

قهرمان المپیک شده است. 

 »ساروی« 
به یک قدمی طلا رسید

کشتی سی و   روز دوم از رقابت های 
سومین دوره بازی های المپیک در شرایطی 
پشت سر گذاشته خواهد شد که ورزش 
ایران امیدوار است ا به نخستین مدال خود 
در این دوره از بازی ها دست پیدا کند.به 
گزارش خبرنگار مهر از پاریس، با وجود این 
که یازده روز از المپیک سی و سوم سپری 
شده و رقابت های کشتی نیز دو روز است 
آغاز شده، ورزش ایران هنوز نتوانسته به 
نخستین مدال خود دست پیدا کند. در 
وزن ۹۷ کیلوگرم محمدهادی ساروی در 
دور اول با نتیجه ۱۰ بر ۱ جوزف راو از آمریکا 
را شکست داد. وی در دور بعد با نتیجه 
۸ بر صفر اوزور ژوژوپبکوف از قرقیزستان را 
مغلوب کرد و به مرحله نیمه نهایی راه یافت. 
ساروی در این مرحله با نتیجه ۶ بر صفر 
محمد جبر از مصر را از پیش رو برداشت و به 
دیدار فینال راه یافت. ساروی فرداشب در 
دیدار پایانی به مصاف آرتور الکسانیان می 
رود.امین کاویانی نژاد در ورن ۷۷ کیلوگرم 
مسابقات کشتی فرنگی المپیک ۲۰۲4 که 
امروز در مرحله یک چهارم مقابل آمویان از 

ارمنستان شکست خورده بود 

المپیک2024

آخرینخبــــــــر

دیدگـاه

کوتاه
کره ناموفق برای  تسنیم: باشگاه پرسپولیس پس از دو بار مذا
، بار دیگر  کشی در هفته های اخیر جذب »یحیی عطیه ا...« مرا
کره با این بازیکن و باشگاه سوچی  از چند روز پیش باب مذا
روسیه را باز کرده است و این بار امیدوارتر از گذشته به دنبال 
کشی است. باشگاه پرسپولیس برای این  جذب این مدافع مرا
انتقال، پیشنهاد جذب یک ساله و قرضی این بازیکن را به باشگاه 
سوچی روسیه ارائه کرده بود که باشگاه روسی ابتدا درخواست 
رقم ۲۰۰ هزار دلاری برای جذب این بازیکن داشته است که تا 
حدودی با موافقت مدیران پرسپولیس هم همراه شد بود. در 
حالی که پرسپولیس در دو سه روز گذشته سعی داشت رقم انتقال 
قرضی این بازیکن را به ۱۵۰ هزار دلار کاهش دهد، باشگاه روسی 
در جدیدترین پیشنهاد خود رقم درخواستی برای این انتقال 
قرضی را به حدود ۲۵۰ الی 3۰۰ هزار دلار افزایش داد که همین 
موضوع، باشگاه پرسپولیس را با چالش مواجه کرده است. مدیران 
کره با باشگاه  پرسپولیس در همین راستا همچنان در حال مذا
سوچی روسیه هستند تا بتوانند مبلغ رضایت نامه یحیی عطیه ا... 
را کاهش دهند، اما تا این لحظه جواب نهایی از سوی باشگاه 

روسی به پیشنهاد سرخپوشان داده نشده است. 

بیــنالمــلل
     منابع معتبر از نزدیک شدن روخی بلانکو به عقد قرارداد با 
ستاره آرژانتینی تیم فوتبال منچسترسیتی خبر دادند. نشریه اوله 
آرژانتین و اسپورت اسپانیا مدعی شدند که تلاش چند هفته ای 
باشگاه اتلتیکومادرید برای خرید خولیان آلوارس از منچسترسیتی 
ثمر داده و طرفین فاصله زیادی تا عقد قرارداد ندارند. آلوارس ۲4 
ساله به دلیل قرار داشتن زیر سایه ارلینگ هالند در منچسترسیتی 
شخصاً به جدایی از تیم تحت هدایت پپ گواردیولا تمایل دارد. 
علاوه بر این مسائل خانوادگی نیز مزید برعلت شده است که او 
کرات طرفین  برای رفتن به اسپانیا ترغیب شود. از قرار معلوم مذا
در روزهای اخیر شدت گرفته و برخی منابع حتی از توافق نهایی 
آنها خبر داده اند. پیش از این خبرهایی منتشر شده بود مبنی بر 
اینکه رقم پیشنهاد اولیه اتلتیکومادرید برای آلوارس ۷۰ میلیون 
کنون  یورو به علاوه ۲۰ میلیون یوروی دیگر به عنوان پاداش است. ا
ظاهراً پیشنهاد اتلتیکو به ۸۰ میلیون یورو افزایش یافته است که 
شامل یکسری متغیرها نیز می شود. در این بین چیزی که خود 
بازیکن را برای پیوستن به اتلتیکومادرید بسیار ترغیب کرده است، 
حفظ صد درصد درآمدهای تبلیعاتی اش است در حالی که در 
حال حاضر او ۲۵ درصد از این درآمد هایش را به منچسترسیتی 

می پردازد. 
 بال شیلیایی فصل گذشته تیم فوتبال اینتر پس از ۱3 سال به 
تیمی که دوران بازیگری اش در سری A را با آن آغاز کرد، باز خواهد 
گشت. به گزارش اسکای اسپورت ایتالیا؛ الکسیس سانچس 
در تصمیمی غیرمنتظره، تیم فوتبال اودینزه را به عنوان مقصد 
بعدی خود انتخاب کرده است. سانچس 3۵ ساله طی توافقی 

دوجانبه با اینتر، قراردادش با این تیم 
را فسخ کرد تا بتواند به عنوان بازیکن 
آزاد به تیم بعدی اش ملحق شود. 
تصور می شد که لوشامپیونه و یکی از 
تیم های بزرگ این لیگ - مارسی یا 

لیل - مقصد بعدی سانچس 
ادعای  طبق  اما  باشد، 
جان لوکا دی مارتزیو، خبرنگار 
حوزه نقل و انتقالات اسکای 
سانچس  ایتالیا،  اسپورت 

تصمیم گرفته پس از ۱3 سال 
دوباره به اودینزه برگردد. 

 

نامجومطلق: رضاییان می تواند مهره ای تعیین کننده باشد 
باشگاه  کسوت  نامجومطلق  مجید 
رضاییان  رامین  است،  معتقد  استقلال 
برای  تعیین کننده  مهره  یک  می تواند 
آبی پوشان در فصل پیش رو باشد. مجید 
نامجومطلق در گفت وگو با تسنیم، درباره 
شرایط استقلال و عملکرد این تیم در فصل 
گفت: استقلال تا به امروز  نقل وانتقالات 
بازیکنان خوبی را در جهت رفع نیازهایش 
به خدمت گرفته است و حالا جواد نکونام 
یک تیم کامل را در اختیار دارد. آنطور که 
رسانه ها خبر می دهند قرار است دو بازیکن 
خارجی هم به تیم اضافه شوند و فکر می کنم 

خواهد  اختیار  در  کاملی  تیم  استقلال 
داشت. امیدوارم نتایجی در فصل جدید 
رقم بخورد که در شان استقلال باشد. وی 
در مورد برخی انتقادهایی که از سبک بازی 
استقلال و تفکرات نکونام در فصل گذشته 
کید کرد: شاید سبک  صورت گرفته است، تأ
بازی استقلال موردپسند برخی از هواداران 
نبود، ولی این تیم با توجه به مشکلاتی که 
در سال گذشته داشت، خیلی خوب امتیاز 
گرفت و شانس بالایی هم برای قهرمانی 
داشت. به هر حال انتقاد همیشه وجود 
دارد، ولی در دنیای فوتبال هر مربی سبک 

و تفکر خاص خودش را دارد. به عنوان مثال 
که باشد سبک  ژوزه مورینیو در هر تیمی 
کاری خودش را دنبال می کند. اساساً یک 
مربی فلسفه کاری خود را تغییر نمی دهد. 
کرد:  نامجومطلق همچنین خاطر نشان 
استقلال در تاریخ همیشه تیمی تهاجمی 
بوده است، به همین خاطر طبیعی بود 
فصل گذشته که برخی هواداران از سبک 
بازی تیم ایراد بگیرند. با این حال دست 
کادر فنی در فصل جدید باز است و امیدوارم 
استقلال جدا از اینکه نتیجه بگیرد، از لحاظ 
سبک بازی نیز همه هواداران را راضی کند. 

مربی سابق استقلال راجع به اضافه شدن 
شد:  یادآور  تیم  این  به  رضاییان  رامین 
هرچند او به صورت مستقیم از پرسپولیس 
به استقلال نیامد، ولی به هر حال سابقه 
و  دارد  را  پرسپولیس  پیراهن  پوشیدن 
امیدوارم تغییر موقعیت فوتبالی به ضرر او 
گذشته یکی از  نباشد. رضاییان در فصل 
بهترین بازیکنان لیگ بود و قطعاً تجربه او 
به درد استقلال می خورد. رضاییان در گلزنی 
و پاس گل دادن می تواند به استقلال کمک 
کند و میل تهاجمی خوبی دارد. او می تواند 
یک مهره تعیین کننده برای استقلال باشد. 

بهروز سلطانی پیشکسوت پرسپولیس درباره 
صحبت های علیرضا بیرانوند در مورد جدایی 
از سرخ ها گفت که دروازه بان شماره یک حال 
حاضر تیم ملی و پیشین پرسپولیس به دلیل 
پیشنهاد ۶۰ میلیاردی زنوزی از این تیم جدا شد 

و جدایی او ارتباطی به پیشکسوتان نداشت. 
   وضعیت باشگاه 

ایسنا،  با  گفت وگو  در  سلطانی  بهروز 
در خصوص وضعیت باشگاه پرسپولیس و 
مربی  کرد:  اظهار  آن  انتقالاتی  و  نقل  روند 
دروازه بان های پرسپولیس باید در مورد جذب 
دروازه بان نظر بدهد و آن را انتخاب کند و حتی 
درویش و سرمربی تیم نباید در آن مداخله 
کنند. باشگاه پرسپولیس باید از پیشکسوتان 
خود برای بهتر شدن روند باشگاه کمک بگیرد 
گر یک بازیکن عملکرد بدی  و در این صورت ا
داشته باشد، دیگر پیشکسوت حق انتقاد از او را 
ندارد. چند روز قبل در دفتر درویش مدیرعامل 
باشگاه بودم و به من گفت که گئورگی گولسیانی 
را به دلیل زخم بودن پایش نمی خواهم که این 
موضوع من را میخکوب کرد که چرا مدیرعامل 

باشگاه بازیکنی که در یورو برای تیم ملی اش به 
میدان رفته را نمی خواهد. 

   صحبت های بیرو 
مورد  در  پرسپولیس  پیشین  دروازه بان 
صحبت های علیرضا بیرانوند در خصوص رفتن 
از این تیم و مصاحبه های پیشکسوتان علیه او 
گفت: من همیشه از دروازه بان هایی حمایت 
کردم که برای حضور در دروازه خوب نبودند. 
که پیشکسوتان  کرد  علیرضا بیرانوند اعلام 
پرسپولیس باعث شدند که من از تیمم جدا 
شوم، در حالی که همه می دانند تنها دلیل 
کتور مبلغ قرارداد آنها بود. آیا رقم  رفتن او به ترا
۶۰ میلیاردی قرارداد جدیدش را پیشکسوتان 
تعیین کردند؟ آقای بیرانوند تمام هواداران 
از ساعت ۸ صبح تا ۵ بعد از ظهر جلوی در 
ورزشگاه منتظر می ماند تا بازی شما را ببیند 
ولی شما با عینک ریبن در حالی که نمی توانی 
آن را بنویسی، در کنار سواحل ژست می گیری؟ 
بیرانوند باید دست هواداران را ببوسد. ای کاش 
کمی با احترام پرسپولیس را ترک می کردی. در آن 
باشگاه را باید بست که بگذارد یک بار دیگر این 

بازیکن وارد تیم شود. 
   گلر جدید 

سلطانی در مورد الکسیس گندوز دروازه بان 
جدید پرسپولیس گفت: روزهای گذشته در 
فضای مجازی صحبت از حضور امیر عابدزاده 
که با توجه به اینکه من  در پرسپولیس بود 
یک سال با او کار کردم، او دروازه بان خوبی 
تاثیری  هم  تیم ملی  در  حضورش  و  نیست 
نداشت. بارها به درویش گفتم که می توان از 
کرواسی، مجارستان و... بهترین دروازه بان را 
با مبلغ کم پیدا کرد اما گوش نکرد. محمدرضا 
اخباری، حسین پورحمیدی، پیام نیازمند، 
علیرضا بیرانوند و حسین حسینی دروازه بانان 
خوب ایران هستند و باقی آنها در سطح دو 
قرار دارند. برخی از آنها گل هایی می خورند که 
من با این سنم می توانم به راحتی آن را بگیرم. 
من با برخی تماس گرفتم ولی متاسفانه هیچ 
کدام از بازیکنانی که با آنها در ارتباطم گندوز 
را نمی شناسند و فکر می کنم این بازیکن را از 

گاوصندوق انتخاب کرده اند. 
   آزادی یا تختی؟

پیشکسوت پرسپولیس در خصوص ورزشگاه 
آزادی و تختی اظهار کرد: زمانی که ورزشگاه 
تختی ساخته شد زمانی که مربی امیدها بودم 
در آن ورزشگاه تمرین کردیم که متاسفانه زمین 
خوبی ندارد. آن ورزشگاه تنها برای تیم ملی امید 
و جوانان خوب است و سرخابی ها نمی توانند در 
آنجا بازی کنند. مطمئن هستم که پرسپولیس 
و استقلال قصد ندارند در تختی میزبانی کنند 

چون به آزادی عادت کرده اند. 
   رامین رضاییان 

به  رضاییان  رامین  انتقال  مورد  در  وی 
رامین  حاضر  حال  در  گفت:  هم  استقلال 
رضاییان مدافع راست جدید استقلال وارد 
حاشیه شده و با جواد نکونام به آخر فصل 
نمی رسد. باشگاه سپاهان زرنگ است و باید 
دید چه اتفاقی افتاده که این باشگاه عیسی 
آل کثیر، فرشاد احمدزاده و رامین رضاییان را به 
پرسپولیس و استقلال منتقل کرد. جواد نکونام 
سرمربی استقلال اخلاق خاص خودش را دارد 
و مطمئن هستم آبش با رضاییان در یک جو 
نمی رود و وضعیت هر روز بد و بدتر خواهد شد.

استقلال بازهم مدعی است 

بدون تردید همه طرفداران لیگ برتر به این باور رسیده اند که 
هر فصل چند تیم مدعی قهرمانی هستند و تیم دیگری نمی تواند 
شانه به شانه آنها حرکت کند. پرسپولیس، استقلال، سپاهان و 
کتور این فصل هم مدعی هستند و طبیعتاً در رقابت با یکدیگر  ترا
خواهند بود. موفقیت پرسپولیس در سال های اخیر بیش از سه 
مدعی دیگر بوده ولی هر فصل داستان خودش را دارد و نمی توان 
از حالا گفت کدام تیم بخت اصلی قهرمانی است. روی کاغذ 
نمی شود گفت کدام تیم مدعی در فصل نقل و انتقالات بهتر 
عمل کرده، باید مسابقات شروع شود و چندین هفته بگذرد تا 
بتوان گفت کدام تیم در یارگیری بهتر عمل کرده، بار ها پیش آمده 
بازیکنان مطرحی در تیم های مختلف به خصوص استقلال و 
پرسپولیس نتوانسته اند عملکردی را که مورد انتظار بوده داشته 
باشند؛ بنابراین تا زمانی که بازی ها را نبینیم امکان قضاوت نیست. 
تا اینجا پرسپولیس به رغم آنکه چند بازیکن اصلی خود را از دست 
داده ولی جایگزین های بسیار خوبی آورده و از آنجا که این تیم 
شخصیت قهرمانی دارد، حتما با جایگزینی خوبی که انجام داده 
توانایی آن را دارد تا بازی های بسیار خوبی به نمایش بگذارد. 
گاریدو هم به عنوان سرمربی پرسپولیس، اولین تجربه خود را در 
فوتبال باشگاهی ایران تجربه می کند و حتماً شاهد عملکرد خوبی 
از سوی او خواهیم بود، البته هواداران پرسپولیس به این مربی 
اسپانیایی زمان بدهند تا بتواند به شناخت کافی برسد و تفکرات 
کتیکی اش را در تیم پیاده کند. جواد نکونام فصل گذشته تلاش  تا
زیادی کرد تا با استقلال قهرمان شود، اما در هفته های پایانی عقب 
افتاد و در هفته اخر با اینکه تیمش شانس قهرمانی داشت، اما در 
نهایت نایب قهرمان شد. این فصل نکونام ترجیح داده تا سکوت 
کند و تمرکزش را روی تیمش بگذارد. بازیکنان خوبی هم به تیم 
اضافه شده اند و با توجه به اینکه هماهنگی میان بازیکنان تیم 
وجود دارد، به احتمال زیاد شاهد بازی های خوبی از استقلال 
کتور خرید های  خواهیم بود و این تیم مدعی مهمی می شود. ترا
گان اسکوچیچ هم به عنوان سرمربی  بسیار خوبی داشته و درا
کتور در فصول اخیر در نقل و انتقالات پر سر و  در اختیار دارد. ترا
صدا بوده، این فصل هم با همان روش عمل کرده، مسأله مهم در 
این فصل استفاده از سرمربی سابق تیم ملی است که ایران را به 
جام جهانی رساند. سپاهان هم مطابق معمول در نقل و انتقالات 
پر تلاش بوده و جدایی رضاییان، مغانلو، احمدزاده و نورافکن 
مهم است، اما خرید های زیادی داشته و بیشتر رو به جوانگرایی 

بوده، قطعاً سپاهان با مورایس یک مدعی خواهد بود. 

محمدرضامهدوی
کارشناسفوتبال

سلطانی: دلیل رفتن بیرانوند قرارداد ۶۰ میلیاردی بود 


